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THE SHAKESPEAREAN THEATER
Before Shakespeare's time and during his boyhood, groups of actors performed wherever they could—in halls, courts, courtyards, and any other available open spaces.  In 1574, however, when Shakespeare was ten years old, the Common Council passed a law requiring plays and theaters in London to be licensed. In 1576, actor and future Lord Chamberlain's Man, James Burbage, built the first permanent theater called simply The Theatre outside London’s city walls. Thereafter, many more theaters were established around the city of London, including the Globe Theatre in which most of Shakespeare's plays were performed.
المسرح الشكسبيري 
كان مجموعة من الممثلين يؤدون أدوارهم أينما استطاعوا  في الصالات , المحاكم , قاعات المحاكم  وأي من المساحات الفارغة المتاحة وذلك قبل  زمن  شكسبير وأثناء طفولته . وفي عام 1574عندما كان عمر شكسبير عشر سنوات أصدر المجلس المشترك قانونا يلزم المسرحيات والمسارح في لندن أن يتم الترخيص لهم . وفي عام 1576 قام الممثل واللورد المستقبلي جامبرلان , جيمس بيربيج ببناء المسرح الدائم الأول والذي سمي بالمسرح خارج أسوار مدينة لندن. وبعد ذلك تم إنشاء العديد من المسارح حول مدينة لندن والتي تشمل مسرح العالم والذي تم فيه أداء جميع مسرحيات شكسبير . 

(The image shows an illustration of the Curtain Theater, which was built some 200 yards away from London. The Curtain Theater and also housed many Shakespearean plays.)
تبين الصورة أدناه توضيح لستائر المسرح والتي تم بناؤها بمسافة 200 ياردة من لندن . احتضن مسرح الستائر أيضا العديد من مسرحيات شكسبير . 














THE SHAKESPEAREAN THEATER
Elizabethan theaters were generally built after the design of the original Theatre. Built of wood, these theaters comprised three rows of seats in a circular shape, with a stage area on one side of the circle. The audience's seats and part of the stage were roofed, but much of the main stage and the area in front of the stage was open to the elements sun as rain. About 1,500 audience members could pay an extra fee to sit in the covered seating areas, while about 800 "groundlings" (standing spectators) paid less to stand in the open area before the stage. 

المسرح الشكسبيري 	
بنيت المسارح الإليزيبيثية عموما بعد تصميم المسرح الأصلي المبني من الخشب . تتألف هذه المسارح من ثلاث صفوف من المقاعد في شكل دائري . ومنطقة المسرح كجانب واحد من الدائرة . وجزء ومقاعد الجمهور كانت مسقوفة  ولكن هنالك جزء كبير من المسرح والمنطقة أمام المسرح كانت مفتوحة لعنصري الشمس والمطر . في ذلك الوقت يقوم الجمهور الذي  يقارب 1.500 بدفع رسوم إضافية وذلك للجلوس في منطقة المقاعد المسقوفة بينما حوالي 800 ( من المشاهدون وقوفا ) وهم يدفعون رسوما أقل للوقوف في المنطقة المفتوحة أمام المسرح. 

THE SHAKESPEAREAN THEATER
The stage itself was divided into three levels: a main stage area with doors at the rear and a curtained area in the back for "discovery scenes"; an upper, canopied (decorated cover with clothes) area called "heaven" for balcony scenes; and an area under the stage called "hell," accessed by a trap door in the stage. There were dressing rooms located behind the stage, but no curtain in the front of the stage, which meant that scenes had to flow into each other and "dead bodies" had to be dragged off.

المسرح الشكسبيري 
ينقسم المسرح نفسه إلى ثلاثة أقسام : المنطقة الرئيسية  من المسرح كانت بأبواب وأيضا منطقة الستائر في الخلف لكشف المشاهد  والجزء الأعلى المغطى ( غطاء مزين بالأقمشة ) والتي تدعى  "السماء"  لمشاهد الشرفة ؛ وكذلك المنطقة تحت المسرح التي تدعى " الجحيم " والتي يتم الدخول إليها بواسطة باب اعتراض في المسرح . وهنالك كانت غرفة الملابس وهي خلف المسرح ولكن لا توجد ستائر أمام المسرح والتي تعني أن المشاهد كان يجب أن تتداخل مع بعضها البعض ويجب أن يتم سحب الجثث الميتة . 








THE SHAKESPEAREAN THEATER
     Performances took place during the day, using natural light from the open center of the theater. Since there could be no dramatic lighting and there was very little scenery or props (The objects and furniture used in the play), audiences relied on the actors' lines and stage directions to supply the time of day and year, as well as the weather, location, and mood. Shakespeare's plays convey such information masterfully. In Hamlet, for example, the audience learns within the first ten lines of dialogue where the scene takes place ("Have you had quiet guard?"), what time of day it is ("'Tis now struck twelve"), what the weather is like ("'Tis bitter cold"), and what mood the characters are in ("and I am sick at heart"). 

المسرح الشكسبيري 
يتم عمل أداء المسرحيات أثناء اليوم باستخدام الإضاءة الطبيعية من مركز المنطقة المفتوحة في المسرح . وبما أنه لا توجد إضاءة دراماتيكية وأنه كانت هنالك مشاهد أو  دعائم قليلة ( الأشياء والأثاث المستخدم في المسرحية ) . يعتمد الجمهور على خطوط الممثلين واتجاهات المسرح لمعرفة زمن اليوم والسنة فضلا عن الطقس , الموقع والمزاج . تنقل مسرحيات شكسبير تلك المعلومات ببراعة . وفي مسرحية هاملت على سبيل المثال تعلم الجمهور خلال الخطوط العشر الأولى من الحوار حيث يكون مكان المشهد ( هل كان لديك حارس هادئ؟ ) , أيب وقت من اليوم هو؟ ( تقارب الآن الثانية عشر ) . كيف هو الطقس ؟ ( هو زمهرير ) . وكيف هو مزاج الشخصيات ( أنا مريض في القلب ) . 
THE SHAKESPEAREAN THEATER
One important difference between plays written in Shakespeare's time and those written today is that Elizabethan plays were published after their performances and sometimes even after their authors' deaths. The scripts were in many ways a record of what happened on stage during performances, rather than directions for what should happen. Actors were allowed to suggest changes to scenes and dialogue and had much more freedom with their parts than contemporary actors. A scene illustrative of such freedom occurs in Hamlet: a crucial passage revolves around Hamlet writing his own scene to be added to a play in order to ensnare (gain power over somebody by using dishonest means) his murderous uncle.

المسرح الشكسبيري 
إن أحد الاختلافات المهمة بين المسرحيات التي كتبت في زمن شكسبير وبين تلك التي كتبت الآن هي أن المسرحيات الإليزابيثية تم نشرها قبل أن يتم تمثيلها وبعض الأحيان بعد موت مؤلفها . وقد كانت المخطوطات من نواحي كثيرة عبارة عن سجل لما حدث في المسرح أثناء التمثيل . فضل عن الاتجاهات لما سيحدث . كان يسمح للمثلين  باقتراح التغيير للمشاهد والحوار وكانت لهم حرية أكبر في أجزائهم التمثيلية  من نظرائهم في الزمن المعاصر. والمشهد التوضيحي لتلك الحرية قد حدث في مسرحية هاملت : قطعة حاسمة تدور حول كتابة هاملت لمشهده الخاص لتم إضافته للمسرحية من أجل الايقاع في الشرك عمه القاتل ( قوة مكتسبة على شخص ما باستخدام وسائل غير شريفة ) . 


THE SHAKESPEAREAN THEATER
Shakespeare's plays were published in various forms and with a wide range of accuracy during his time. The discrepancies between versions of his plays from one publication to the next make it difficult for editors to put together authoritative editions of his works. Plays could be published in large anthologies in folio format (the First Folio of Shakespeare's plays contains 36 plays) or smaller quartos. Folios were so named because of the way their paper was folded in half to make a large volume. Quartos were smaller, cheaper books containing only one play. Their paper was folded twice, making four pages. In general, the First Folio is considered to be more reliable than the quartos.

المسرح الشكسبيري 
تم نشر مسرحيات شكسبير في أشكال مختلفة  وعلى مستوى واسع من الدقة  في زمانه . إن التناقضات بين إصدارات مسرحياته من منشور للذي يليه تجعل من الصعب بمكان للمحررين القيام بوضع طبعات موثوقة لأعماله . ويمكن  نشر المسرحيات في مقتطفات كبيرة في شكل ورقة مطوية ( احتوت أول مطوية لمسرحيات شكسبير على  36 مسرحية ) أو في أرباع أصغر . سميت الأوراق المطوية بهذا الاسم نسبة للطريقة التي طويت بها الورقة بالنصف وذلك لعمل حجم كبير . كانت الأرباع أصغر واحتوت الكتب الأرخص على مسرحية واحدة. تم طوي الورقة مرتين لعمل أربع صفحات . وعموما تعتبر المطوية الأولى  أكثر وثوقا من الأرباع . 

THE SHAKESPEAREAN THEATER
Although Shakespeare's language and classical references seem archaic  (old) to many readers today, they were accessible to his contemporary audiences. His viewers came from all classes and his plays appealed to all kinds of sensibilities, from "highbrow" accounts of kings and queens to the "lowbrow" blunderings of clowns and servants. Even utterly tragic plays like King Lear or Macbeth contain a clown or fool to provide comic relief and to comment on the events of the play.

المسرح الشكسبيري 
على الرغم من أن لغة شكسبير والمراجع الكلاسيكية  تبدو قديمة للعديد من القراء الآن  إلا أنها كانت متاحة لجمهوره المعاصرين . وكان له مشاهدين من جميع المستويات وخاطبت مسرحياته جميع أنواع المشاعر من رفيعي الثقافة مثل الملوك والملكات  إلى متدنيي الثقافة مثل المهرجين والخدم . ونجد أن حتى المسرحيات الكاملة المأساوية مثل مسرحية ( الملك لير ) أو ( ماكبيث ) تحتوي على مهرج  أو غبي حتى توفر جو كوميدي وللتعليق على أحداث المسرحية . 







THE SHAKESPEAREAN THEATER
Audiences would also have been familiar with his numerous references to classical mythology and literature, since these stories were staples (an essential part) of the Elizabethan knowledge base. And yet, despite such a universal appeal, Shakespeare’s plays also expanded on the audience’s vocabulary. Many phrases and words that we use today—such as "amazement," "in my mind's eye," and "the milk of human kindness," to name only a few—were coined by Shakespeare. His plays contain indeed a greater variety and number of words than almost any other work in the English language.

المسرح الشكسبيري 
كان الجمهور أيضا معتادا على اشاراته المتعددة للأساطير الكلاسيكية والأدب . وبما أن لك القصص كانت ثابتة  وجزء أساسيا  من قاعدة المعرفة الإليزبيثية  ولكن على الرغم من هذا النداء العالمي فقد توسعت مسرحيات شكسبير وذلك عند مفردات  الجمهور وكذلك العديد من الجمل والكلمات التي نستخدمها اليوم مثل " amazement " الذهول  – in my mind's eye " " في عين ذهني – "The milk of  human kindness" " الحليب من لطف الانسان – وكذلك على سبيل المثال لا الحصر التي  ابتكرها شكسبير . تحتوي مسرحياته على  تنوع عظيم من عدد من الكلمات والتي كانت أعظم من أي عمل آخر في اللغة الانجليزية  . 






















THE SHAKESPEAREAN THEATER
About Macbeth : 
Legend says that Macbeth was written in 1605 or 1606 and performed at Hampton Court in 1606 for King James I and his brother-in-law, King Christian of Denmark. Whether it was first performed at the royal court or was performed at the Globe theatre, there can be little doubt that the play was intended to please the King, who had recently become the patron of Shakespeare's theatrical company. We note, for example, that the character of Banquo—the legendary root of the Stuart family tree—is depicted very favorably. Like Banquo, King James was a Stuart. The play is also quite short, perhaps because Shakespeare knew that James preferred short plays. And the play contains many supernatural elements that James, who himself published a book on the detection and practices of witchcraft, would have appreciated. Even something as minor as the Scottish defeat of the Danes may have been omitted to avoid offending King Christian.
المسرح الشكسبيري 
عن مسرحية ماكبيث : 

تقول الأسطورة أن مسرحية ماكبيث تمت كتابتها في 1605 أو 1606 وتم تمثيلها في محكمة هامبتون في 1606  للملك جيمس الأول وصهره الملك كريستيان  ملك الدنمارك وسواء تم تمثيلها  أولا في البلاط الملكي أو في المسرح العام , فهنالك قليل من الشك أن المقصود من تمثيل المسرحية هو فقط للترفيه عن الملك والذي أضحى في  ذلك الوقت نصيرا لشركة المسرح الشكسبيري . ونحن  نعلم  أنه على سبيل المثال أن شخصية بانكو – الجذر الأسطوري لشجرة أسرة ستيوارت تم تصويرها بشكل إيجابي جدا في المسرحية .وعلى شاكلة بانكو , نجد أيضا الملك جيمس كان أيضا ستيورت . كانت المسرحية قصيرة جدا وذلك ربما لأن شكسبير أدرك  أن جيمس فضل المسرحيات القصيرة. وقد احتوت المسرحية على العديد من العناصر الخارقة والذي قام جيمس بنفسه بنشر كتاب في الكشف وممارسات السحر . وقد كان ذلك موضع تقدير حتى الشيء الأصغر مثل هزيمة الاسكتلنديين للدنماركيين والتي يمكن أن تكون قد حذفت لتجنب إهانة الملك كرستيان . 















THE SHAKESPEAREAN THEATER
The material for Macbeth was drawn from Raphael Holinshed's Chronicles of England, Scotland, and Ireland (1587). Despite the play’s historical source, however, the play is generally classified as tragedy rather than a history. This derives perhaps from the fact that the story contains many historical fabrications—including the entire character of Banquo, who was invented by a 16th-century Scottish historian in order to validate the Stuart family line. 　In addition to such fictionalization, Shakespeare took many liberties with the original story, manipulating the characters of Macbeth and Duncan to suit his purposes. In Holinshed's account, Macbeth is a ruthless and valiant leader who rules competently after killing Duncan, whereas Duncan is portrayed as a young and soft-willed man. Shakespeare draws out certain aspects of the two characters in order to create a stronger sense of polarity. Whereas Duncan is made out to be a venerable and kindly older king, Macbeth is transformed into an indecisive and troubled young man who cannot possibly rule well.
المسرح الشكسبيري 
تم اقتباس ماكبيث من رافائيل هولينشيد كرونيكالس من إنجلترا , سكوتلاند و إيرلندة ( 1587) , وعلى الرغم من مصدر المسرحية التاريخي فقد تم تصنيف المسرحية عموما كمأساوية أكثر منها تاريخية . وربما استمدت من حقيقة أن القصة تحتوي على العديد من التلفيقات التاريخية ويتضمن ذلك كامل شخصية بانكو التي  تم إختراعها في القرن السادس عشر  بواسطة المؤرخ الاسكتلندي من أجل  التحقق من خط أسرة ستيوارت . وإضافة إلى ذلك التصور الخيالي فقد أخذ شكسبير العديد من الحريات في القصة الأساسية متلاعبا بشخصيات ماكبيث ودونكان حتى تتناسب مع أهدافه . وفي حسابات هولينشد فإن ماكبيث زعيم شجاع وباسل الذي حكم بكفاءة بعد مقتل دونكان حيث أن دونكان تم تصويره كرجل صغير لين الإرادة . قام شكسبير برسم مناحي محددة للشخصيتين من أجل خلق إحساس قوي . حيث تم تصوير دونكان ليكون ملكا رحيما و موقرا وقد حول ماكبيث إلى رجل غير حاسم ومتعب والذي لا يمكن أن يحكم بصورة جيدة . 
















THE SHAKESPEAREAN THEATER
Macbeth is certainly not the only play with historical themes that is full of fabrications. Indeed, there are other reasons why the play is considered a tragedy rather than a history. One reason lies in the play's universality. Rather than illustrating a specific historical moment, Macbeth presents a human drama of ambition, desire, and guilt. Like Hamlet, Macbeth speaks soliloquies that articulate the emotional and intellectual anxieties with which many audiences identify easily. For all his lack of values and "vaulting ambition," Macbeth is a character who often seems infinitely real to audiences. This powerful grip on the audience is perhaps what has made Macbeth such a popular play for centuries of viewers.
المسرح الشكسبيري 
لم تكن مسرحية ماكبيث  تحديدا هي الوحيدة ذات المغزى التاريخي المليء  بالتلفيق . ومؤكدا أن هنالك أسباب أخرى تعلل مأساوية المسرحية . أحد الأسباب هو شمولية المسرحية . وذلك بدلا من شرح اللحظات التاريخية المحددة , يمثل ماكبيث الدراما الإنسانية  في الطموح , الرغبة  والذنب . ومتمثلا بهاملت فقد تحدث ماكبيث بمناجاة  تبين  الهموم العاطفية والفكرية  التي يعرفها الجمهور بسهولة . يبدو على شخصية ماكبيث دائما أنه حقيقيا بلا حدود للجمهور رغم  نقص القيم . وتعتبر هذه القبضة القوية  للجمهور هو الشيء الذي جعل من ماكبيث مسرحية محبوبة لعدة قرون من المشاهدة . 
























THE SHAKESPEAREAN THEATER
Given that Macbeth is one of Shakespeare's shortest plays, some scholars have suggested that scenes were excised (removed) from the Folio version and subsequently lost. There are some loose ends and non-sequiturs* in the text of the play that would seem to support such a claim. If scenes were indeed cut out, however, these cuts were most masterfully done. After all, none of the story line is lost and the play remains incredibly powerful without them. In fact, the play's length gives it a compelling, almost brutal, force. The action flows from scene to scene, speech to speech, with a swiftness that draws the viewer into Macbeth's struggles. As Macbeth's world spins out of control, the play itself also begins to spiral towards to its violent end.
المسرح الشكسبيري 
نظرا إلى أن ماكبيث هي من أقصر مسرحيات شكسبير فقد قال  بعض العلماء أن المشاهد قد أزيلت من ملف المطوية  وبعد ذلك تم فقدانها . وهنالك نهايات فضفاضة وغير متسلسلة في نص المسرحية الشيء الذي يدعم ذلك الادعاء . ولو كان فعليا قد تم قطع هذه المشاهد من المسرحية فلابد أنه قد تم بمنتهى البراعة . ولكن بعد كل ذلك لم يتم فقد أي من سطور القصة وقد ظلت المسرحية قوية بشكل هائل دون حوجة للجزء المقتطع منها . وحقيقة الأمر فإن طول المسرحية غالبا ما يمنحها قوة وحشية قاهرة . يتدفق العمل من مشهد إلى مشهد , حديث إلى حديث وبالسرعة اللازمة لجذب انتباه المشاهدين لصراعات ماكبيث . وحيث أن عالم ماكبيث يدور خارج السيطرة فإن المسرحية نفسها أيضا بدأت بالاتجاه إلى نهايتها العنيفة . 

THE SHAKESPEAREAN THEATER
· A non-sequitur :  is a statement, remark, or conclusion that does not follow naturally or logically from what has been said.

المسرح الشكسبيري 
[bookmark: _GoBack]التضارب : هو البيان , الكلام  أو الخاتمة التي لا تحدث وتجري بصورة طبيعية ومنطقية بناءا على ما تم التحدث فيه . 
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